
Concept-verslag Algemene Ledenvergadering over 2023,
d.d. 23 mei 2024

Aanwezig: 23 leden van SonEnergie, inclusief bestuursleden
Afwezig met afmelding: Leni Bergmans, Caspar Eras, Fam. Van Wijk, Hans Waals, Carel
Verdonschot, Gerard Wiersema
Verslaglegging: Monique Schoemaker (secretaris)

1. Opening, vaststellen agenda en medelingen
Marianne Wagemans opent de algemene ledenvergadering. De agenda wordt
ongewijzigd vastgesteld. Er zijn geen mededelingen.

2. Terugblik jaarvergadering 2023
Besluit 1: Het verslag van de ALV 2023 wordt ongewijzigd vastgesteld.

3. Jaaroverzicht 2023
Marianne blikt terug op 2023.

 Het aantal leden is gegroeid naar 301.
 Er zijn zeven Energiecafés georganiseerd.
 Het Energieloket in het Dommelhuis is 21x open geweest, met ca. 50 bezoekers.
 Er zijn 61 Energiescans (incl. warmtebeeldscans) uitgevoerd door de coaches.
 Aantal energiecoaches is toegenomen tot zeven man.
 De gemeente heeft najaar 2023 een tevredenheidsevaluatie over de

Energiescans uitgevoerd: 97% van de respondenten gaf een ‘goed’ of ‘uitstekend’.
Vraag: Kunnen jullie niet beter communiceren dat er zo’n 30% besparing wordt bereikt
naar aanleiding van een Energiescan? Antwoord: De uitslag van de enquête heeft in de
krant gestaan.

 Overige activiteiten: actie winkeldeuren, duurzaamheidsmarkt, 10-jarig jubileum,
jaarmarkt, weekmarkt tijdens Klimaatweek, artikelenreeks in de krant.

 SonEnergie is o.a. gesprekspartner van de wethouder en participant in de FEZOB
(Federatie Energiecoöperaties Zuid-Oost Brabant)

4. Balans, winst- en verliesrekening 2023
Juliëtte de Groot licht de cijfers toe. Er is een grote toename van de kas. Dat komt met
name doordat aan SonEnergie vier warmtebeeldcamera’s zijn geschonken. Dat was een
grote financiële meevaller. De inkomsten bestonden uit contributie, gemeentelijke
subsidie (€15.000) en gefactureerde scans uit 2022. Na de ALV stuurt  SonEnergie een
schriftelijk verantwoording naar de gemeente over de besteding van het subsidiegeld.

Kees Kokee licht toe dat de coaches nu allemaal beschikken over goede
meetapparatuur. En de coaches gaan in 2024 een leenbox met meetapparatuur voor
bewoners uitlenen.
Vraag: Kan de subsidie doorgeschoven worden naar 2024? Antwoord: Nee.
Vraag: Is de subsidie vrijgesteld van vennootschapsbelasting? Antwoord: Nee.

5. Bevindingen coöperatieraad



Bert Gall leest het verslag van de Kascommissie voor. De coöperatieraad stelt voor
décharge te verlenen aan de twee penningmeesters die in 2023 actief waren.

Dirk Gijsbers reageert op het voorstel van de coöperatieraad om SonEnergie van een
coöperatie om te zetten in een vereniging (een vereniging is niet belastingplichtig): het
omzetten van een coöperatie naar een vereniging kost tijd en geld. Dat weegt niet op
tegen de voordelen.

Tip 1 uit de zaal: doe pas belastingaangifte na de ALV, als precies bekend is hoeveel
winst er is gemaakt.
Tip 2 uit de zaal: smeer de subsidie van de gemeente uit over meerdere jaren, zodat er
minder/geen winst is.
Tip 3 uit de zaal: ga de post ‘voorzieningen’ opnemen, zodat je geld kan reserveren voor
een toekomstig project, bijv. grootschalige opwek.

6. Vaststellen jaarrekening 2023 en décharge bestuur
Besluit 2:  - er wordt unaniem ingestemd met de jaarrekening 2023

- er wordt unaniem décharge verleend aan het bestuur

7. Wisseling bestuursleden
Marianne bedankt Luc hartelijk voor 7 jaar bestuurswerk. Marianne bedankt Juliëtte
hartelijk voor haar inzet in het afgelopen jaar als penningmeester.
Kees bedankt energiecoach Feye Hoekstra voor zijn inzet als energiecoach.

Bert Jan Hardenbol stelt zich voor aan de leden en motiveert waarom hij de nieuwe
penningmeester wil worden.
Peter Rijnten stelt zich voor aan de leden en motiveert waarom hij bestuurslid wil
worden.
Besluit 3: er wordt unaniem ingestemd met de benoeming van Bert Jan Hardenbol.
Besluit 4: er wordt unaniem ingestemd met de benoeming van Peter Rijnten.

De coöperatieraad wijst de leden erop dat het gewenste aantal coöperatieleden drie is.
Nu zijn er twee. In de vergadering meldt zich geen derde lid.

8. Activiteiten en begroting 2024 en vaststellen contributie
Marianne geeft een toelichting op de activiteiten die SonEnergie in 2024 wil uitvoeren.
Juliëtte geeft een toelichting op de begroting van 2024.
Vraag: Kan de contributie omlaag? Antwoord: Het bestuur handhaaft liever €20.
Besluit 5: er wordt unaniem ingestemd met de begroting voor 2024 en de hoogte van de
contributie voor 2024.

9. Rondvraag en sluiting
 Monique Schoemaker vraagt of er nog leden zijn die geïnterviewd willen worden

over het verduurzamen van hun huis voor een artikel in de krant.
 Luc Kruger vraagt of SonEnergie ook aandacht kan besteden aan water

(afkoppelen, zuinig gebruik, vasthouden).

Marianne dankt de aanwezigen en sluit de vergadering.



Aansluitend aan de ALV is er een brainstorm met de aanwezigen over de toekomstige
focuspunten van SonEnergie op de lange termijn. De brainstorm gebeurt a.d.v. vijf stellingen.
Harry van der Kallen is gespreksleider. Aanwezigen mogen met een rode of groene kaart
aangeven wat ze ervan vinden.

Stelling 1: Bomen mogen wijken voor zonnepanelen.
12 rode kaarten, 9 groene kaarten
Toelichting door de zaal: bomen zijn belangrijk voor de biodiversiteit, Son en Breugel is een
groene gemeente en moet dat blijven, er is nog voldoende plek voor zonnepanelen op daken .

Stelling 2: De openbare ruimte is schaars. Grootschalige parkeerterreinen zoals bij de
sauna, supermarkten of sportterreinen mogen overkapt worden met zonnepanelen.
1 rode kaart, 20 groene kaarten
Toelichting door rode kaart: nóg meer zonnepanelen levert niets op vanwege de netcongestie.
Toelichting door een groene kaart: niet alle parkeerplaatsen lenen zich voor overkapping.
Ruimtelijke kwaliteit moet ook meegewogen worden.

Stelling 3: Duurzaamheid is meer dan energiebesparing en duurzame opwekking.
SonEnergie moet haar focus verbreden naar andere thema’s.
10 rode kaarten, 5 groene kaarten, enkelen aarzelen
Toelichting uit de zaal: is het niet duidelijker als SonEnergie bij haar eigen thema blijft? Er zijn
zeker onderwerpen die ook aandacht moeten krijgen, zoals water en weersextremen, maar ook
hoe je duurzamer keuzes kunt maken in Son en Breugel. Maar is SonEnergie daarvoor de
aangewezen partij?

Stelling 4. Met individuele oplossingen gaat de energietransitie te langzaam. SonEnergie
moet inzetten op een buurt- of wijkaanpak.
Weinig kaarten.
Toelichting van Harry: Zouden we als SonEnergie moeten zoeken naar kennis m.b.t. techniek,
financiën en wetgeving om in ’t Zand een gezamenlijke batterij te realiseren?
Terugkoppeling uit de zaal: het zou wel goed zijn als SonEnergie daarover kennis gaat vergaren.
Het is wel de toekomst om energie te gaan delen en ook goed om het energienet te ontlasten.

Stelling 5: Ik wil mijn opgewekte elektriciteit delen met mijn buren.
20 groene kaarten.
Toelichting uit de zaal: de wil is er zeker, maar nu mag het formeel nog niet (wetgeving is in de
maak). Je moet uitzondering vragen bij Enexis.


